
Introducere

Buna ziua,
Bine ați venit la materialul produs în cadrul proiectului intitulat «Căușeni Agri-Hub:

Infrastructura comunitară de răcire și procesare a fructelor și legumelor».
Proiectul este implementat de Municipiul Tarczyn în colaborare cu Municipiul Caușeni.

Proiectul este cofinanțat de Ministerul Afacerilor Externe al Republicii Polone.
Materialul exprimă doar opiniile autorilor și nu poate fi echivalat cu poziția oficială a

Ministerului Afacerilor Externe al Republicii Polone.
---

Gazda podcastului

Buna ziua. Numele meu este Sylwia Szparkowska. Am plăcerea și onoarea să-l găzduiesc pe
podcast-ul nostru pe domnul Hubert Filipiak, proprietarul companiei Ekojablonka, una dintre cele mai
importante companii valoroase și influente legate de producția bio de mere din Polonia, situată
aproape de Tarczyn și zona cu cea mai mare livadă poloneză, care are dreptul de a produce merele
cu certificare GIS. Dar astăzi vreau să vă întreb în special despre experiența personală, despre
motivul pentru care v-ați decis să mergeți la producția bio. Care sunt provocările, care sunt
avantajele? Prima întrebare: dumneavoastră jucați un  rol important în  certificarea bio a livezii ați
putea, vă rog, să-mi spuneți de ce ați decis să începeți acest tip de producție?

Hubert Filipiak

Bine, în primul rând, mulțumesc pentru invitație. Îmi voi împărtăși cunoștințele mele. Așa că
am decis să-mi trec producția pe cea ecologică acum șapte ani. Din 2018, am certificarea organică a
fermei mele. Motivul pentru care am decis să o fac sa bazat pe trei aspecte: în primul rând am studiat
protecția mediului la Universitatea de Științe Vieții din Varșovia. Deci, acesta a fost scopul meu de a
face agricultura cât mai naturală posibil și de a limita utilizarea substanțelor chimice în fermă. Așa că
asta am vrut să obțin în cadrul studiilor la Universitate. Ca student, am învățat despre practicile
producției ecologice, însă în acele vremuri în Polonia, nu era dezvoltat și era prea devreme pentru a
face o schimbare atât de importantă în ferma mea. Așa că așteptam următorii zece ani cu decizia,
pentru că am vrut să o fac când am fost sigur că voi putea produce fructe bio la calitate bună și voi
aduce profit bun fermei. A trebuit să aștept acei ani. În Polonia, am putut cumpăra substanțe organice
pentru tratarea livezii și am dezvoltat an de an și mai mult sau mai puțin în 2016, 2017, 2018, avem
atât de multe substanțe pentru agricultura ecologică, încât am spus, bine, acum este timpul să mă
simt în siguranță și să pot începe să implementez agricultura ecologică în livada mea. .
Deci asta a fost.

Gazda podcastului

Pot să vă întrerup pentru o clipă. Credeți și considerați că unul dintre cei mai importanți factori
care v-au influențat decizia a fost de fapt piața de mediu a producătorului, cred că a fost cel mai dificil
lucru să ai acces la aceste bioproduse de îngrășăminte.
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Hubert Filipiak

Da, pentru că fără el nu aș putea produce mere de bună calitate și alte fructe cu randamente
rezonabile, pentru că știm că producția ecologică este mult mai puțin intensivă, așa că nu putem
culege atât de multe mere ca în fermele convenționale. Dacă vrei să auzi cifrele, este mai mult sau
mai puțin jumătate din producția intensivă sau chiar mai puțin. Așa că în această etapă am vrut să fiu
sigur că am instrumente și posibilități pentru a avea grijă de pomii mei și de întreaga mea fermă cu
procesarea producției de fructe într-un mod benefic naturii și sănătății. Deci am avut beneficii și de
aceea a trebuit să aștept.

Gazda podcastului

Și celelalte motive pentru care ați spus că vreți să începeți anume cu această producție.

Hubert Filipiak

Da, următorul motiv bun a fost urmărirea tendințelor din Europa. Și am descoperit că în
Polonia hrana organică crește foarte repede. An de an, tot mai mulți clienți sunt conștienți de
beneficiile alimentelor eco, în general organice. Așa că știam că această piață va crește și, de
asemenea, nevoia de fructe ecologice în Polonia va fi din ce în ce mai mare în fiecare an. Așa că
m-am aliniat la tendințele de piață și eram sigur că va merge bine în această direcție. Pentru că în
toată Europa tendința este ca clienții să fie din ce în ce mai conștienți de calitatea alimentelor și
aceasta este una dintre informațiile importante atunci când decid ce produse doresc să cumpere. Ei
se uită la ingredientele de pe produs și citesc cu atenție ce scrie pe ele. Știam că această tendință de
a produce alimente cu mai puține substanțe chimice va fi din ce în ce mai puternică în fiecare an pe
piața europeană. Desigur, nu am fost unul dintre primii fermieri ecologici din Polonia care au trecut la
producția ecologică, deoarece primii fermieri ecologici din Polonia s-au stabilit în mai mult sau mai
puțin în 2000. Nu am fost atât de devreme pe piață, dar totuși am vrut să construiesc rețeaua clienților
mei și a clienților mai mari înainte ca această piață să fie mai mare și am reușit-o. Deci da, nu a fost
doar ideologie, ci și pur și simplu economie. Avem atât de multe substanțe pentru agricultura
ecologică încât am spus, bine, acum este timpul să mă simt în siguranță și să pot începe să
implementez agricultura ecologică în livada mea.

Deci asta a fost.

Gazda podcastului

Ați spus că clienții sunt din ce în ce mai interesați de calitatea fructelor. Ce înseamnă în
termeni de producție bio? Cunoștințele și conștientizarea clienților sunt deja suficiente pentru a
examina calitatea alimentelor în ceea ce privește ingredientele? Sau arată mai mult cum arată? Cum
este? Vorbesc despre calitate, dacă este ușor să obții calitatea pe care clienții o așteaptă de la tine?
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Hubert Filipiak

Deci sunt două aspecte despre care vă voi spune. Una este conștientizarea modului în care
majoritatea alimentelor sunt produse în acele zile. Oamenii știu că acei mari furnizori industriali,
producători, se concentrează pe producerea de cantități mari de alimente, nu de cea mai bună
calitate. Și cu cât producția este mai industrială, cu atât se folosesc mai multe substanțe chimice
pentru a o produce. La fel și în agricultură. Pentru a avea recolte mai mari și beneficii mai mari,
fermierii doresc să folosească cât mai multe îngrășăminte și cât mai multe pesticide posibil pentru a
asigura randamentul. Deci merele sau orice alte produse, fructele vor arăta frumos, vor fi mari, roșii,
strălucitoare și frumoase. Toate au nevoie de circumstanțe, în special de o mulțime de îngrășăminte,
care provoacă creșterea fructelor și arată frumos. Aceasta este o tendință pe care oamenii sunt
conștienți de acest întreg mod industrial de producție și știu că nu este sănătos să cumperi astfel de
alimente. Dar, pe de altă parte, mi se pare foarte amuzant, pentru că oamenii vor să aibă mâncare
sănătoasă. Dar când se uită la fructele mele, uneori văd niște mici daune pe coaja fructului. Sau, în
general, fructele din livezi ecologice nu arată la fel de perfecte ca fructele din producția convențională.
Așa că clienții văd că acele fructe sunt mai naturale, sunt bucuroși să le vadă, acceptă acest lucru,
dar la sfârșitul zilei, când vor să culeagă mere, le vor alege pe cele mai bine aspectate. Ei sunt
conștienți că acele fructe nu trebuie să arate frumos, dar și-ar dori să cumpere doar fructe frumoase
în același timp. Deci este o chestiune de educație. Și mai încercăm să ne educăm clienții, să facem
niște interviuri, să vorbim cu oamenii și să-i conștientizăm că dacă fructele arată frumos, foarte
probabil să fie pline de diferite substanțe chimice care nu sunt sănătoase. Nu trebuie să arate frumos,
trebuie să aibă un gust bun și trebuie să fie sănătos. Acestea sunt cele mai importante două lucruri
când vine vorba de fructe sau legume sau orice alte produse. Din păcate, suntem atât de obișnuiți să
cumpărăm tot ce arată foarte frumos încât oamenii fac acest lucru și atunci când cumpără fructe. Ei le
aleg pe aceștia frumoase, fără să acorde atenție că trebuie să fie sănătoase în același timp.

Gazda podcastului

Aveți măsuri, instrumente pentru a atenua această tendință? De exemplu, încercați să
ambalați fructele într-un anumit fel sau să le prezintați într-un anumit mod pentru a le aminti oamenilor
că ceea ce cumpără este organic? Încercați să folosiți acest design, un design special pentru
producția ecologică?

Hubert Filipiak

Da, desigur, ca fermă certificată putem folosi frunza verde. Aceasta este marca comercială
dedicată produselor certificate organice. De asemenea, vorbim cu oameni că, dacă produsul are
acest certificat, este un produs cu adevărat curat, fără reziduuri chimice. Pentru că unii dintre oameni
spun că probabil puteți cumpăra acest certificat și de fapt fructele sunt pline de chimie. Nu, nu
funcționează așa. Când ești certificat, ai o mulțime de controale și nu numai de la entitatea care
eliberează certificatul, ci și de la alte birouri, care se ocupă de alimentele ecologice din Polonia.
Fiecare fermier poate avea până la cinci controale în fiecare an. Plus că dacă am un client care
dorește să cumpere o cantitate mai mare de mere, de exemplu, mere pentru industrie (chiar acum
avem de-a face cu producătorul de hrană pentru copii) ei trimit oameni să ia mostre din merele mele.
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Ei fac expertiza fructelor mele în laboratorul lor pentru a confirma că merele mele sunt cu adevărat
curate și fac față cerințelor. Deci nu este doar problema certificatului, ci și fiecare client  verifică
calitatea. Și ceea ce este foarte interesant pentru oameni să știe că dacă avem chiar și o singură
substanță chimică în fructele noastre, nu contează cât de mult avem, chiar și 0,1 miligrame pe măr
sau mai puțin, nu este acceptabil. Fructele organice trebuie să fie curate, fiecare substanță care este
examinată în laborator. Și doar în acest caz, puteți primi certificatul organic. În comparație cu fructele
convenționale obișnuite, aveți lista de reziduuri de substanțe chimice, care au voie să fie în mărul de
acea calitate. Așa că în cazul fructelor convenționale este permis să aibă 0,1 miligrame de reziduuri
de ceva pesticid în fruct, dar se spune că nu este periculos pentru sănătatea oamenilor. Aceasta este
diferența. În fructele ecologice nu se poate observa nimic în laborator, iar în cazul fructelor
convenționale, se poate avea o limită acceptabilă a acelor substanțe chimice din fructe. Deci aceasta
este diferența dintre fructele noastre. În special, persoanele care au copii mici sau persoane în vârstă
sau persoane care se confruntă cu cancer sau persoane care au alergii puternice - aceștia sunt
clienții care cumpără produsul nostru. Și apoi toți oamenii cărora le pasă de mâncarea sănătoasă sunt
clienții noștri. Dar, aș spune, că majoritatea clienților noștri sunt cei care trebuie să cumpere fructe
ecologice curate.

Gazda podcastului

Deci spuneți că cea mai mare provocare este mai întâi să obținem acest lucru, deoarece îmi
imaginez că nu trăim într-un mediu foarte prietenos cu mediul. Dacă vecinul tău folosește niște
îngrășăminte, pot merge la sistemul tău de livada. Probabil că trebuie să utilizați niște buffere sau un
control suplimentar nu numai asupra a ceea ce utilizați, ci și a ceea ce folosesc ceilalți. Acest lucru
este mai dificil de a atinge calitatea.

Hubert Filipiak

Da. Nu poți avea fermă ecologică nicăieri. Dacă aș avea vecini în jurul meu care sunt
convenționali și care folosesc pesticide normale, mi-ar fi imposibil să fiu organic. În cazul meu, sunt
foarte norocos, pentru că doi dintre vecinii mei au trecut la producția ecologică. Nu am niciun risc din
partea lor. Și dintr-o parte a fermei mele am un fermier foarte mare care produce grâu și porumb și,
de asemenea, este organic. Deci da, avem un mediu prietenos în localitatea mea. Din partea a treia a
fermei mele am doar o pădure. Nu risc sa fiu poluat cu reziduuri de substante chimice de la vecini.

Gazda podcastului

Deci, spune-ti care este înseamnatea cooperarii între vecini. Și cumva ei să se alăture ideii,
schimbului de idei, rețelelor similare. Ați lua această decizie împreună? Cum a influențat faptul că ați
trecut la organic și ați influențat faptul că sunteți organic? Cum funcționează în practică sau poate a
fost împins cumva de autoritățile locale sau de grupul de producători locali? Cum a fost luată această
decizie?
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Hubert Filipiak

Nu, a fost decizia noastră într-o zi. A fost destul de amuzant la început, pentru că mă
gândeam foarte serios să-mi trec ferma la bio, așa cum v-am spus de ani de zile. Dar,  într-o zi,
vecinul meu m-a întâlnit și m-a întrebat dacă sunt interesat de agricultura ecologică, pentru că se
gândește să treacă și la bio. Așa că am spus că da, de fapt, vreau să o fac anul acesta, așa că hai să
o facem împreună. Și apoi s-a alăturat al treilea vecin, așa că am început împreună. Și mai mult,
încercam să-i convingem pe vecinii noștri să o facă și ei, să treacă la bio, astfel încât tot satul să fie
organic în lumea noastră ideală. Dar, din păcate, a fost prea mult pentru alți oameni care locuiesc în
satul nostru, pentru că trecerea la producția ecologică este o mare provocare. Nu doar este necesar
să cunoști modul de producție ecologică, ci și să găsești o nouă piață pentru fructele tale și nu este
aceeași piață pe care ai cunoscut-o de ani de zile. Așa că companiile, care au cooperat cu mine de-a
lungul multor ani, au încheiat cooperarea pentru că vând fructe convenționale, nu organice. Deci, din
nou, aceasta este o provocare de a găsi noi clienți, noi companii care sunt interesate de alimente
ecologice. Și este nevoie de timp și destulă muncă de făcut. Alți vecini au spus că nu, e prea mult,
poate o faci tu mai întâi, dar ne vom uita la tine și dacă totul merge bine în cazul tău, ne vom gândi să
trecem și la bio. Deci asta era povestea.

Gazda podcastului

De fapt, este foarte frumos. Și societatea locală este implicată într-un anumit mod pentru
ceilalți. Deci, de fapt, este o poveste foarte frumoasă. Vă mulțumim foarte mult și vom fi bucuroși să
ne fiți alături și data viitoare. Mulțumesc foarte mult. La revedere.

Hubert Filipiak

Mulțumesc. Pa! Pa.

---

Concluzie

Vă mulțumim pentru ascultare și mulțumim pentru Polish Aid pentru sprijinirea acestui
serviciu!
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Introduction

Hello,
Welcome to material produced under the project entitled «Causeni Agri-Hub: Community

Cooling and Processing Fruits and Veggies Infrastructure».
The project is implemented by the Tarczyn Municipality in collaboration with the Causeni

Municipality. The project is co-financed by the Ministry of Foreign affairs Republic of Poland.
Material expresses only the views of the authors and cannot be equated with the official

position of the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Poland.
---

The Podcast Host

Hello. My name is Sylwia Szparkowska. I have the pleasure and honor to host on our podcast
Mr. Hubert Filipiak, the owner of Ekojablonka Company, one of the most important valuable and
influential companies related to bio production of apples in Poland, located close to Tarczyn and area,
which is called the biggest Polish orchard and which has the right to produce the apples with the GIS
certification. But today I want to ask you specially about your personal experience, about why you
decided to go for bio production. What are the challenges, what are the advantages? First question:
you're a big part of your orchard bio certification or all your orchard bio certification, could you, please,
tell me why you decided to start this kind of production?

Hubert Filipiak

Okay, so first, thank you for invitation. I will share my knowledge with you. So I decided to
switch my production to organic seven years ago. Since 2018, I have organic certification of my farm.
The reason why I have decided to do it was based on three aspects to be true. First is ideology. So I
was studying environmental protection at the University of Life Sciences in Warsaw. So that was my
goal to do the farming as natural as possible and limit the usage of chemical substances in the farm.
So that was what I wanted to achieve those days at the University. As a student, I was learning about
the practices of organic production. But those days in Poland, it wasn't developed and it was too soon
to make such an important change in my farm. So I was waiting for the next ten years with the
decision, because I wanted to do it when I was sure that I will be able to produce organic fruits at
good quality and still bring the good profit to the farm. I had to wait those years. In Poland, we were
able to buy organic substances for treating the orchard. And yes, it was developing year by year and
more or less in 2016, 2017, 2018, we got so many substances for organic farming that I said, okay,
now it's time I feel safe and I can start implementing organic farming in my orchard.
So that was it.

The Podcast Host

May I interrupt You for a moment. You think that or you consider that one of the most
important factors that influenced your decision was in fact the market of the environmental of the
producer? Yes, it was the most challenging thing to have access to these fertilizer bioproducts.
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Hubert Filipiak

Yes, because without it, I wouldn't be able to produce good quality apples and other fruits with
reasonable yields, because we know that organic production is far less intensive, so we cannot pick
so many apples as in conventional farms. If you want to hear the numbers, it's more or less the half of
those intensive production or even less. So at this stage I wanted to be sure that I have tools and
possibilities to take care of my trees and my whole farm different processes and I will be able to
produce those fruits in a good way. So I have benefits. That's why I had to wait.

The Podcast Host

And the other reasons you said you wanted to start this production.

Hubert Filipiak

Yes, next good reason was watching the trends in Europe. And we discovered that in Poland
the organic food is growing very fast. Year by year, more and more customers are aware of the
benefits of the organic, generally organic food. So we knew that this market will grow and also the
need for organic fruits in Poland will be higher and higher every year. So it was also aligned with the
trends on the market and I was sure that it will go in this direction. Because in whole Europe the
tendency is that customers are more and more aware of the quality of the food and this is one of the
important information when they decide which product they want to buy. They look at the ingredients
on the product and read carefully what is written here. We knew that this tendency to produce the
food with less chemicals will be stronger and stronger every year on the European market. [I was not,
of course, one of the first organic farmers in Poland to switch to the organic production, because first
organic farmers in Poland established in more or less 2000]. I wasn't that early on the market, but still
I wanted to build the net of my customers and bigger clients before this market will be bigger and I
achieved it. So yes, it was not only ideology, but also simply economics. I predicted that this market
will be growing and it's worth to jump in those days to the organic market.

The Podcast Host

You told that the customers are more and more interested in the quality of the fruits. What
does it mean in terms of bio production? Is the knowledge and awareness of the customers enough
already to examine the quality of the foods in terms of the ingredients? Or do they look more how it
looks? How is it? I'm talking about the quality, if it's easy to achieve the quality that customers expect
from you.

Hubert Filipiak

So there are two aspects I will tell you about. One is the awareness of how the majority of
food is produced those days. People know that those big industrial suppliers, producers are focusing
on producing big amounts of the food, not the best quality. And the more industrial the production is,
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the more chemical substances are used to produce it. The same in agriculture. To have bigger yields
and bigger benefits the farmers want to use as many fertilizers and as many pesticides as possible to
secure the yield. So the apples or any other products, fruits will look nice, be big, red, shiny and
beautiful. That all needs circumstances, specifically lots of fertilizers, which cause the growth of the
fruits and it looks nice. This is one tendency that people are aware of this whole industrial way of
production and they know that it's not healthy to buy such food. But from the other hand, I find it very
funny, because people want to have healthy food. But when they look at my fruits, sometimes they
see some small damages on the skin of the fruit. Or generally, the fruits from organic orchards don't
look as perfect as the fruits from the conventional production.
So the customers see that those fruits are more natural, are happy to see it, are accepting this but at
the end of the day, when they want to pick circum apples, they will choose the best looking ones.
They are aware that those fruits don't have to look beautiful, but they would like to buy only beautiful
fruits at the same time. So it's a matter of education. And we also try to educate our customers, to
make some interviews, to talk with the people and make them aware of the fact that if the fruits look
beautiful, very probable they are full of different chemical substances which are not healthy. It doesn't
have to look nice, it has to taste good, and it has to be healthy. These are the two most important
things when it comes to the fruits or vegetables or any other products. Unfortunately, we are so used
to buy everything which looks very nice that people also do this when buying fruits. They are choosing
these nice looking ones, not paying attention that they don't have to be healthy at the same time.

The Podcast Host

Do you have any measures, any tools to mitigate this tendency? For example, do you try to
pack your fruits in a certain way or to present them in a certain way to remember people that what
they are buying is organic? Do you try to use this design, a special design  for eco production?

Hubert Filipiak

Yes, of course, as a certified farm we can use the green leaf. This is the trademark dedicated
for organic certified products. We are are also talking with people that if the product has this
certificate, it is truly clean product without any chemical residues. Because some of the people are
saying that you can probably buy this certificate and in fact the fruits are full of chemistry. No, it
doesn't work like that. When you are certified you have plenty of different checkups and not only from
the entity that gives the certificate, but also from other offices, which are taking care of the organic
food in Poland. Every farmer can have up to five checkups every year. Plus if I have a customer who
wants to buy bigger amount of apples, for example, apples for industry (right now we are dealing with
the producer of baby food) they send people to take the samples of my apples. They do the expertise
of my fruits in their laboratory to confirm that my apples are truly clean and face their requirements.
So it's not only the matter of certificate but also every bigger customer checks the quality. And what is
very interesting for people to know that if we have even one chemical substances in our fruit, doesn't
matter how much we have, even 0.1 miligram per apple or less, it's not acceptable. The organic fruit
has to be clean, every substance which is examined in the laboratory cannot be found at all. And only
in this case, you can receive the organic certificate. In comparison with normal conventional fruits, you
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have the list of residues of chemical substances, which are allowed to be in the apple of that quality.
So [in case of conventional fruits] it is allowed to have 0.1 milligram of residue of some pesticide in the
fruit, but it is said that it's not dangerous for people's health. This is the difference. In organic fruit you
cannot have anything spotted in the laboratory and in the case of conventional fruit, you can have
acceptable limit of those chemical substances in fruits. So this is the difference between our fruits.
Especially people who have some small kids or elderly people or people dealing with cancer or people
who have strong allergies - those are the customers which are buying our product at first. And then all
the people who care about healthy food are our customers. But I would say that the majority of our
customers are those who have to buy clean organic fruits.

The Podcast Host

So you are saying that the biggest challenge is first to achieve this because I imagine we
don't live in a very eco friendly environment. If your neighbor is using some fertilizer, they can go to
your orchard system. You probably need to use some buffers or some additional control on not only
what you are using, but also what the others are using. This is more challenging to achieve the
quality.

Hubert Filipiak

Yes. You cannot have organic farm anywhere. If I would have neighbors around me which
were conventional and were using normal pesticides, it would be impossible for me to be organic. In
my case, I'm very lucky, because two of my neighbors switched also to organic production. I don't
have any risk from their side. And from one side of my farm I have really big farmer who produce
wheat and corn and he also is organic. So yes, we have a friendly environment in my village. From
the third side of my farm I have just a forest. I have no risk of being polluted by residues of chemical
substances from the neighbors.

The Podcast Host

So you're saying that it means somehow cooperation between the neighbors. And somehow
join idea, exchange of idea, similar networks. Would you make this decision together? Like did it
influence that you switched into organic or did it influence them that you are organic? How does it
works in practice or was it maybe somehow pushed by the local authorities or by the local producers
group? How was this decision made?

Hubert Filipiak

No, it was our decision one day. It was quite funny at the start, because I was thinking very
seriously about switching my farm to organic, as I told you for years. But one day my neighbor met me
and asked if I was interested in organic farming because he considers to switch to organic too. So I
said yeah, in fact, I want to do it this year, so let's do it together. And then the third neighbor joined, so
we started it together. And what's more, we were trying to persuade our neighbors to do it too, to
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switch to organic, so the whole village would be organic in our ideal world. But, unfortunately, it was
too much for other people living in our village, because switching to organic production is a big
challenge. Not only to know the way of organic production, but also you have to find a new market for
your fruits and it's not the same market that you used to know for years. So companies, which were
cooperating with me throughout many years, we finished the cooperation because they are selling
conventional fruits, not organic. So again, this is a challenge to find new customers, new companies
which are interested in organic food. And it takes time and it's quite a work to do. Other neighbors
said no, it's too much, maybe you do it first, but we will be looking at you and if everything goes well in
your case, we will be considering switching to organic too. So that was the story.

The Podcast Host

It’s in fact very nice. And the local society is involved in some good [way] for the others. So in
fact, it's a very nice story. Thank you very much and we'll be happy to have you next time. Thank you
very much. Goodbye.

Hubert Filipiak

Thank you. Bye bye.

---

Conclusion

Thank You for listening and great thank to Polish Aid for supporting this service!
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